
8
www.telegrafonl ine.ro

10 aprilie 2019Ultima “Banii nu sunt singurul răspuns, dar fac diferenţa” 
Barack Obama

Ședință cu ușile închise la Prefectura Constanța

PNL ori Triumful
Torționarului?

Sunt siderat de modul oribil în care, în
pofida oricărei logici politice, a bunului simț
social, a principiilor democratice, politicienii PNL
încearcă să îi găsească scuze penibile lui
Augustin Lazăr, după ce a ieșit la iveală faptul că, în calitate de
procuror al sistemului comunist, acesta a fost șeful comisiei de
eliberări condiționate de la penitenciarul Aiud. Poate fi perfect
adevărată afirmația conform căreia, în calitate de „Dumnezeu” al
comisiei de eliberări condiționate, Augustin Lazăr nu a dat o palmă
în viața lui unui deținut.

Faptul că, probabil, de cele mai multe ori la ordin și mai puțin
din propria voință, Augustin Lazăr a fost un instrument al sistemului,
cu misiunea clară de a reduce la tăcere, prin privațiune de libertate,
bătăi crunte și umilire morală, pe cei care nu erau de acord cu
sistemul, și tot îl face cel puțin complice al torționarilor, al sistemului
represiv care înainte de 1989 avea un singur scop, acela al
suprimării fizice ori morale a acelora care se opuneau sistemului.

Ca șef al comisiei de eliberări condiționate dintr-un iad precum
era penitenciarul Aiud, deci cu o asemenea funcție „de răspundere”,
nici măcar nu trebuie demonstrat faptul că Augustin Lazăr era parte
a sistemului opresiv.

Pentru cei care mai știu ceva despre modul în care funcționa
dictatura comunistă, e la mintea cocoșului că lupul trimis paznic la oi
într-un asemenea lagăr trebuia să fie o persoană obedientă, de
încredere, atașată valorilor totalitare ale epocii, un personaj care nu
se sfia „să se murdărească puțin” atât moral cât și profesional
pentru înlăturarea dușmanilor politici. Sistemul nu putea încredința
funcția de șef al comisiei de eliberări condiționate, care decidea
dacă inamicul politic al sistemului era ori nu era eliberat, exterminat
ori nu, unui om cu conștiință profesională. Da, poți spune fără
tăgadă. Augustin Lazăr a fost cel puțin complicele torționarilor.

În altă ordine de idei, până la fuziunea cu PDL, cu urmașii
aparenți ai sistemului pus la punct de Traian Băsescu, liberalii au
fost recunoscuți ca principalii militanți din societatea românească
pentru scoaterea din viața publică a celor care au slujit și au
contribuit, inclusiv prin acte de violență și teroare, la propășirea
fostului regim. Și de multe ori au pierdut cu această atitudine
intransigentă. Dar au rămas verticali și consecvenți cu principiile
enunțate.

În acest context, să vii tu, Ludovic Orban, cu toată camarilla
care se ascunde în spatele etichetei de „liberal”, și să îl aperi pe
„tovarășul” Lazăr, șeful comisiei de eliberări condiționate de la
Penitenciarul Aiud, înseamnă să întinezi eticheta de liberal, etichetă
pe care de fapt ți-ai însușit-o abuziv, căci în spatele ei nu se
ascunde decât politica rapace a membrilor fostului partid al lui
Traian Băsescu și al popularilor europeni. Chiar l-am văzut aseară
pe Ludovic Orban vorbind despre faptul că Augustin Lazăr e
nevinovat, că a fost și el un fel de victimă a vremurilor trecute?! O
„victimă” a vremurilor trecute, când de semnătura și pixul lui atârnau
ani grei de temniță ori libertatea pentru cei care au avut curajul să
vorbească împotriva sistemului comunist. Radu Câmpenu ori Mircea
Ionescu Quintus se răsucesc în mormânt văzând, azi, pretinșii
urmași ai politicilor liberale încearcă să spele cadavrul politic al
unuia care dintr-o simplă mișcare de condei prelungea detenția și
supliciile la care erau supuși foștii camarazi sacrificați în Epoca de
Aur pe idealurile unei societăți democratice.

Dar și acum, ca și în trecut, oportunismul pedeliștilor ascunși
sub titulatura de „liberali” acționează tenace, chiar călcând pe
victimele morale și cadavrele Aiudului!

EDITORIAL

Pentru că numai mâine nu-i poimâine și se
deschide sezonul estival 2019, Prefectura
Constanța a convocat o ședință pregătitoare
pentru ca vara să vină fără surprize neplăcute. La
întâlnire au participat, alături de echipa Instituției
Prefectului, reprezentantul regional al  Ministerul
Turismului și reprezentanți ai unităților MAI,
primăriilor din localitățile riverane Mării Negre, ai
patronatelor în turism, Asociației Investitorilor în
Stațiunea Turistică Venus, Căpităniei Zonale
Constanța, Comisariatului Județean pentru
Protecția Consumatorilor, Direcției de Sănătate
Publică, DSVSA Constanța, Serviciului de
Ambulanță Județean Constanța, UPU a Spitalului
Clinic Județean de Urgență „Sf. Apostol Andrei”,
Camerei de Comerț, Industrie, Navigație și
Agricultură Constanța, ABADL, Asociației
Naționale a Scafandrilor Profesioniști și
Salvamarilor din Constanța. „Pregătirea pentru
sezonul estival implică o participare diversă, astfel
încât reprezentativitatea celor prezenți să
constituie premisele unei mai bune înțelegeri a
nevoilor de acțiune și de implementare în sezonul
estival și de mai coerentă colaborare între
parteneri și beneficiari. Întâlnirea a debutat prin
propunerea și acordul unanim  de a constitui un
Comitet de coordonare pentru sezonul estival
2019, în care să fie membri reprezentanții tuturor
entităților prezente, Instituția Prefectului având
rolul de coordonator”, se arată într-un comunicat
trimis de Prefectura Constanța. Conform sursei
citate, în cadrul ședinței a fost făcută o prezentare
succintă a datelor referitoare la sezonul estival
2018 și, în baza acestora, evidențierea direcțiilor
de acțiune ce trebuie avute în vedere pentru
2019: salvarea acvatică, punctele de prim-ajutor,
elaborarea documentelor și alocarea sarcinilor
pentru membrii Comitetului și modalitățile de
coordonare.

APLICAȚIA MOBILĂ CARE IA PULSUL
LITORALULUI

Un alt aspect important abordat la întrunirea
de la Prefectură este legat de prezentarea unei
aplicații pentru telefonie mobilă prin care turiștii să

poată vedea, în timp real, atenționări meteo,
eventuale interdicții și alte aspecte legate de zona
litoralului. De asemenea, s-a vorbit, ca în fiecare
an, despre lipsa forței de muncă, de pregătirea
plajelor – ABADL a precizat că plajele sunt  gata
în proporție de 90% pentru sezonul estival 2019,
de contractele între primării și entitățile furnizoare
de servicii de salvamar și alocarea fondurilor
bugetare. „În ceea ce privește bugetul pentru anul
2019, se impune a menționa că Primăria Corbu
beneficiază pentru prima dată de fonduri dedicate
pentru activități de salvamar - a fost cerut și
aprobat un buget de 128.000 de lei pentru aceste
activități. Per total, bugetul alocat în acest an
primăriilor Constanța, Mangalia, Eforie, Năvodari,
Costinești, Limanu, 23 August, Tuzla și Corbu
este de peste 11.000.000 de lei, aproape dublu
față de cel alocat în anul anterior (6.930.000 lei)”,
se mai arată în comunicatul Prefecturii. 

Ce aduce nou pe litoral
sezonul estival 2019

Prison Break - creditul bancar în România
Preşedintele Consiliului Concurenţei (CC),

Bogdan Chiriţoiu, a declarat, marţi, la Arad, că
instituţia pe care o conduce va reitera
recomandările făcute Guvernului şi Parlamentului

pentru a facilita refinanţările, astfel încât oamenii
să îşi poată muta mai uşor creditele la alte bănci,
care oferă contracte noi şi mai avantajoase decât
cele încheiate în trecut - „Noi ne dorim să

facilităm refinanţarea, ca să fie o concurenţă. E
important ca oamenii să nu fie ţinuţi prizonieri.
Dacă ai intrat într-un contract şi îţi dai seama că
nu e foarte bun, au apărut contracte mai bune în

piaţă între timp, trebuie să
facem să fie cât mai uşor
să te muţi de pe contractul
mai prost pe contractul
mai nou şi mai bun. Acesta
a fost şi rostul pentru care
am eliminat comisionul de
rambursare anticipată, să
nu te ţină banca prizonier,
să nu fii pedepsit atunci
când vrei să te muţi la altă
bancă. Vom relua
subiectul şi ne vom reitera
recomandările pe care le-
am făcut Guvernului şi
Parlamentului“.
Preşedintele CC a precizat
că Banca Națională a

României a făcut un pas mare în toamnă, cu noile
reguli privind refinanţările.
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Piața imobiliară revine 
la nivelul dinainte crizei
Segmentul de locuinţe noi va consemna o creştere cu 10%, la

53.000 unităţi, până la sfârşitul acestui an, comparativ cu
decembrie 2018, potrivit estimărilor Imobiliarium. „Chiar dacă oferta
de locuinţe noi se apropie cu paşi repezi de recordul din 2008,
apetitul de achiziţie este unul temperat, cumpărătorul manifestă mai
degrabă o cumpătare, atenţie la detalii, un simţ critic dezvoltat,
respectiv o nevoie de a evalua cât mai corect. Această tendinţă nu
poate aduce decât lucruri pozitive pentru piaţă, care se va orienta
cât mai mult spre calitate“, spune reprezentantul Imobiliarium
Adrian Stănescu. Potrivit specialiştilor în domeniu, printre motivele
care au determinat creşterea ofertei de locuinţe noi în prezent se
numără evoluţia cererii, în condiţiile în care Institutul Național de
Statistică (INS) estimează un număr de circa 45.000 de cereri doar
în Bucureşti, creşterea puterii de cumpărare în ultimii cinci ani, lipsa
consolidării şi investiţiilor în locuinţele vechi, precum şi limitarea
dezvoltării infrastructurii.


